
 

____________________________________________________________________ 

 

Schriftelijke vragen aan het college van burgemeester en wethouders zoals bedoeld in            

artikel 41, eerste lid, van het Reglement van Orde voor de vergadering van de Raad               

der Gemeente Leeuwarden. 

 

Onderwerp: Huisvesting kwetsbare groepen 

Datum: 10 juni 2020 

____________________________________________________________________ 

 

In de afgelopen periode is in de gemeenteraad meerdere keren gesproken           

over de huisvesting van kwetsbare doelgroepen, onder andere tijdens het          

Vlietzone-debat. Dit is een onderwerp dat de fractie van PAL GroenLinks           

sterk bezig houdt. Wij vinden dat er een integrale aanpak moet komen die de              

beleidsvelden wonen, zorg en veiligheid veel sterker met elkaar verbindt.  

 

Afgelopen week kregen wij de kamerbrief Een (t)huis, een toekomst, De aanpak van             

dak- en thuisloosheid van 3 juni 2020 onder ogen. In deze brief is de volgende               
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passage over draagkracht in de wijk opgenomen: 

 

“Van belang is dat partijen bij het maken van afspraken over woonplekken op lokaal              

niveau ook aandacht hebben voor adequate begeleiding. De doelmatige inzet van o.a.            

de extra impuls van 200 mln. euro voor begeleiding is hierbij cruciaal. Het kan hierbij               

bijvoorbeeld gaan over passende vormen van sociaal beheer, (woon)begeleiding,         

beschermd wonen of psychische hulpverlening, maar ook het organiseren van een           

zachte landing in de wijk. Op deze manier geeft de staatssecretaris van VWS tevens              

invulling aan de motie Dik-Faber c.s. die vraagt om een goed begeleide overgang en              

doorstroom. Van belang is dat kwetsbare spoedzoekers of mensen die uitstromen uit            

de maatschappelijke opvang terechtkomen in buurten die daar de draagkracht voor           

hebben en die de nieuwe bewoners zich snel thuis laten voelen. Binnen het             

programma Beschermd Thuis start een onderzoek naar de impact, de werkzame           

elementen en belemmerende factoren bij het door middel van         

bewustwordingsbijeenkomsten op gang brengen van een proces om de acceptatie in           

de wijk van bewoners met een (psychische) kwetsbaarheid te vergroten.  

 

Om ervoor te zorgen dat de druk op kwetsbare wijken en haar bewoners niet te groot                

wordt, is het raadzaam in de lokale prestatieafspraken tussen gemeenten, corporaties           

en huurdersorganisaties aan de toewijzing van mensen over de verschillende delen           

van de stad/gemeente/regio en de daarbij behorende begeleiding nadrukkelijk         

aandacht te schenken.” 

 

Naar aanleiding van deze brief heeft de fractie van PAL GroenLinks de volgende             

vragen aan het college.  

 

1
 Kamerbrief over Een (t)huis, een toekomst, De aanpak van dak- en thuisloosheid 

 

https://www.rijksoverheid.nl/documenten/kamerstukken/2020/06/03/kamerbrief-over-een-thuis-een-toekomst-de-aanpak-van-dak-en-thuisloosheid


 

1. In de kamerbrief wordt gesproken over een zachte landing in de buurten die             

daar de draagkracht voor hebben. Hoe ziet het college de huidige werkwijze van             

plaatsingen in de gemeente Leeuwarden in dat licht? Zijn er buurten waarin            

juist wel of juist niet gesproken kan worden van deze zachte landing? Zo ja, om               

welke wijken gaat dit? Zo nee, hoe is het college voornemens om invulling te              

geven aan deze zogeheten zachte landing?  

 

2. Welke afspraken zijn er in de bestaande prestatieafspraken met         

woningbouwcorporaties gemaakt over de druk op kwetsbare wijken,        

urgentieverklaringen, de spreiding van kwetsbare doelgroepen, het labelen van         

het bestaande aanbod voor kwetsbare doelgroepen en het ontwikkelen van          

nieuw passend aanbod? Op welke wijze en in welke mate worden deze            

onderwerpen meegenomen bij de voorbereiding van nieuwe prestatieafspraken? 

 

3. In de kamerbrief wordt het programma Beschermd Thuis benoemd. Hoe          

verhoudt dit programma zich tot het Friese programma Weer Thuis? Welke           

partijen zijn betrokken bij het programma Weer Thuis en meer specifiek, welke            

woningbouwcorporaties? Welke belemmeringen en/of knelpunten zijn tot op        

heden gesignaleerd met betrekking tot dit programma? 

 

In de Leeuwarder Courant van 26 mei jl. staan twee artikelen over de problematiek              

waar zorghulpverleners die dak- en thuislozen in Leeuwarden begeleiden mee          

kampen.  
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4. Wat is de visie van het college aangaande deze problematiek en zijn hiervoor             

maatregelen in de maak? Zo ja, welke? Zo nee, waarom niet? 

 

In de hiervoor genoemde kamerbrief wordt aangaande de coronacrisis het volgende           

gesteld:  

 

“In verband met de COVID-19 crisis is reeds een aantal maatregelen genomen om te              

voorkomen dat als gevolg hiervan nóg meer mensen dak- en thuisloos worden. Zo zijn              

regelingen getroffen om financiële bestaanszekerheid voor een groot deel van de           

bevolking te behouden en met het ‘Gezamenlijk statement verhuurders over          

huisuitzettingen en tijdelijke huurcontracten tijdens de Coronacrisis’ worden        

huisuitzettingen voorkomen.” 

 

5. Welke maatregelen worden momenteel in de gemeente Leeuwarden getroffen         

om ervoor te zorgen dat wanneer de huidige regelingen aflopen er voor            

bepaalde groepen - zoals jongeren in de leeftijdsgroep 17-28 jaar - grote            

problemen ontstaan? 

 

2
 Hulpverleners kunnen daklozen in Leeuwarden door coronacrisis amper meer een plek geven 

  Allemaal een kant op vliegen, problemen oplossen en brandjes blussen: zorgteam heeft het op straat loeidruk  

https://www.lc.nl/friesland/leeuwarden/Hulpverleners-kunnen-daklozen-in-Leeuwarden-door-coronacrisis-amper-meer-een-plek-geven-25688918.html
https://www.lc.nl/friesland/leeuwarden/Allemaal-een-kant-op-vliegen-problemen-oplossen-en-brandjes-blussen-zorgteam-heeft-het-op-straat-loeidruk-25682425.html


 

Ook wordt in de hiervoor genoemde kamerbrief gesproken over het realiseren van            

extra woonplekken voor dak- en thuisloze mensen:  

 

“Naast het terugdringen van dak- en thuisloosheid is één van de centrale            

doelstellingen van dit plan om, uiterlijk eind 2021, 10.000 extra woonplekken met            

passende begeleiding te realiseren voor dak- en thuisloze mensen, bijvoorbeeld door           

middel van Housing First. Het gaat hierbij om een optelsom van extra tijdelijke en              

permanente woonplekken door middel van woningdelen, flexwonen, afspraken met         

woningcorporaties, inzet van leegstaand (maatschappelijk) vastgoed of nieuwbouw.        

Het kabinet stelt tot en met 2021 een extra financiële impuls van 200 mln. euro ter                

beschikking aan gemeenten voor de uitvoering van regionale plannen van aanpak,           

gericht op het terugdringen van dak- en thuisloosheid.”  

 

6. Welk deel van de genoemde 200 mln. euro wordt naar verwachting beschikbaar            

gesteld voor de gemeente Leeuwarden? Op welke wijze wil het college deze            

extra financiële middelen inzetten? 

 

7. Hoe gaat de gemeente Leeuwarden invulling geven aan de realisatie van extra            

woonplekken? Hebben de recente ontwikkelingen geleid tot nieuwe inzichten         

met betrekking tot de pilotprojecten op het gebied van onconventionele          

huisvesting? Welke stakeholders worden hierbij betrokken en gaat de         

wethouder van wonen dit ook een plek geven in bijvoorbeeld de           

prestatieafspraken met de woningcorporaties en de nieuwe huisvestingsvisie? 

 

Onze fractie ziet de beantwoording van deze vragen graag binnen de gestelde termijn             

tegemoet. 

 

Namens de fractie van PAL GroenLinks, 

 

Femke Molenaar 

06-29197651 

 

 


